

Paper Reference(s)

4308/02

London Examinations IGCSE

Arabic (First Language)

Paper 2

Thursday 15 November 2007 – Afternoon

Time: 1 hour 30 minutes

Materials required for examination

Answer book (AB08)

Items included with question papers

Nil

Instructions to Candidates

Answer **TWO** questions. In the boxes on your answer book, write the name of your examining body (London Examinations), the subject title (Arabic First Language), the paper reference (4308/02), your centre number and candidate number, your surname, initial(s) and signature.

Answer the questions in your answer book. Make sure your answers are clearly numbered.

Dictionaries may **not** be used in this examination.

Information for Candidates

There are 4 pages in this question paper. The total mark for this paper is 60. The marks for the various parts of questions are shown in round brackets, e.g. (2).

تعليمات للممتحنين

أجب عن سؤالين اثنين فقط واكتب ما يلي على ورقة الإجابات :

• الهيئة الامتحانية : (London Examinations)

• المادة : اللغة العربية كلغة أولى

• رقم مركز الامتحان

• الاسم بالكامل مع التوقيع

يرجى ملاحظة ما يلي:

- التأكد من أن الإجابات مرقمة بشكل واضح على ورقة الإجابات .
- استخدام المعاجم غير مسموح به في هذا الامتحان .
- توجد 4 صفحات في ورقة الامتحان الثانية ومجموع درجات هذه الورقة هو 60 درجة . أما درجات الأجزاء المختلفة من الأسئلة فهي مكتوبة بين قوسين ، مثلا (2) .

Printer's Log. No.

M29163A



M 2 9 1 6 3 A

Turn over

W850/????/57570 4/4/

This publication may be reproduced only in accordance with Edexcel Limited copyright policy. ©2007 Edexcel Limited.

edexcel 
advancing learning, changing lives

اختر موضوعين فقط من الموضوعات التالية ، واكتب في حوالي 300 كلمة في كل منهما :

1. اكتب مقالاً تتحدث فيه عن واجبات الدولة والمواطن تجاه حماية البيئة والحفاظ على سلامتها . (30)
2. تَعْتَقِدُ أَنَّ مَعْلَمَكَ يُسِيءُ فَهَمَكَ وَلَا يُعْطِيكَ حَقَّ قَدْرِكَ ...
اكتب إليه رسالة تبين فيها الواقع ، وتطلعهُ على ما قد يُغَيِّرُ تَصَرُّفَهُ مَعَكَ . (30)
3. قال الشاعر :
لَا تَمْدَحَنَّ امْرَأً حَتَّى تُجَرِّبَهُ
وَلَا تَذَمَّنَّهُ مِنْ غَيْرِ تَجْرِيْبِ (30)
4. صِفْ أَحَبَّ مَكَانٍ تُرِيدُ أَنْ تَزُورَهُ بِاسْتِمْرَارٍ وَبَيِّنْ سَبَبَ تَعَلُّقِكَ بِهِ . (30)
5. اكتب قصةً عن كفاح رجلٍ فقدَ عمله ، ولم يكن لزوجته غير عملها في رعاية أطفالهما . (30)

6. تمنع في الصورة التالية ، واكتب معبراً عما تراه وعن مشاعرك تجاه ما يوحيه إليك . (30)



المجموع الكلّي لدرجات الورقة الثانية : 60 درجة

نهاية الورقة الثانية

BLANK PAGE